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Kérdés

Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Amennyiben magántulajdonba kerül a Vértesi Erőmű Zrt, a „szénfillér» rendszeréből
való részesedés joga az új tulajdonost is megilleti?” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján
kérdést kívánok benyújtani Dr. Veres János Pénzügyminiszter Úrhoz.

A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

A Vértesi Erőmű Zrt Magyarország utolsó mélyművelésű bányáját is magában foglaló
gazdasági társaság, mely jelenleg is a nemzeti vagyon részét képezi . A vállalat 2100
munkavállalójával még mindig Komárom-Esztergom megye egyik legnagyob b
foglalkoztatója, így talán érthető , hogy választóim miért is kísérik figyelemmel e nagy múltú
energetikai cég jelenét, és várható jövendőjét.

2006. július 26-án írásbeli kérdést intéztem Kóka János akkori Gazdasági és Közlekedés i
miniszterhez, melyben azt tudakoltam, hogy valóban tervezi-e az állami tulajdonos a Vértes i
Erőmű Zrt nemzeti villamos társaságcsoport kezeléséből történő kivonását. Az akkori
miniszteri válaszban tényként közölték velem, hogy az MVM Zrt ajánlattételi felhívást tet t
közzé a Vértesi Erőmű részvényeinek értékesítésére. A miniszteri válaszban az is rögzítésre
került, hogy a „Vértesi Erőmű privatizációja komplex gazcjasigi, ellátás-biztonsági ,
környezetvédelmi és foglalkoztatási szempontok alapján történik” .

Tisztelt Miniszter Úr!

A Magyar Országgyűlés, a magyarországi mélyművelésű bányászat versenyképességéne k
növelése, és ez által a foglalkoztatási problémák kezelése érdekében korábban a szénfillér
rendszerének bevezetése mellett döntött . A „különadó” beépült a villamos energia árába, így
azt minden egyes áramfogyasztó, a felhasznált energia arányában finanszírozza. A
„szénfillér"-rendszer kedvezményezettje a Vértesi Er őmű Zrt is, melynek magónosítása
jelenleg is folyamatban van, bár erre vonatkozóan egymásnak ellent mondó hírek is
felreppentek a napokban. Miután a „szénfillér” megfizetői a fogyasztók, akik
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választópolgárként joggal kértek tőlem információt arra vonatkozóan, hogy a Vértesi Er őmű
Zrt ez idáig mekkora összeggel részsült ebb ő l a törvény által garantált többletbevételb ől .

Tisztelt Miniszter Úr!

A fentiek alapján tisztelettel kérdezem Önt ől, hogy a „szénfillér” rendszerének
bevezetése óta a Vértesi Erőmű Zrt mekkora bevételre tett szert ennek keretében? A
jelenlegi bányászati termelés volumenével számolva, és a „szénfillér” rendsze r
törvényben megállapított fennállási idejét figyelembe véve, ezen a jogcímen várhatóa n
mekkora bevételre számíthat még a gazdasági társaság? Amennyiben id őközben
magántulajdonba kerül a Vértesi Erőmű Zrt, az új tulajdonost is megilleti a
„szénfillér”? Amennyiben az a Kapolyi László érdekeltségébe tartozó System Consultin g
Zrt lesz, abban az esetben is? A „szénfillér” fizetésének kötelezettsége valóban beépült a
villamos energia árába, s azt végtére is maga a fogyasztó fizeti meg ?

Kérem megtisztelő válaszát.

Budapest, 2009 . január 22 .

Bencsik János
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